

DI Herwig Struber, MSc

Als Absolvent des Diplomstudiums „Elektrotechnik – Wirtschaft“ an der Technischen Universität Graz erwarb Herwig Struber das „Handwerkszeug“ für sein tiefes Verständnis für Technik, Innovationen und Energiewirtschaft. Mit dem Universitätslehrgang „Nachhaltiges Energiemanagement“ an der Donau-Universität Krems, das er 2005 abschloss, ergänzte er die Ausbildung um eine zukunftsweisende, „grüne“ Komponente.

1999 startete Struber seine berufliche Laufbahn als Trainee in der damaligen SAFE. Nach der Fusion mit den Salzburger Stadtwerken übernahm er 2002 seine erste Führungsfunktion als Centerleiter Netzwirtschaft und verantwortete die Umsetzung der Liberalisierung der Energiemärkte für den Infrastrukturbereich. Es folgten weitere Stationen als Leiter des Regulationsmanagements, Energiedatenmanagements & Metering. Anschließend bekam er als Programmleiter Smart Metering eine neue Herausforderung übertragen. Im Jahr 2016 wurde Herwig Struber als Geschäftsführer der Salzburg Netz GmbH bestellt und war seither für die Strom- und Gasnetze sowie für die Errichtung und den Betrieb der leitungsgebundenen Infrastruktur der Salzburg AG (Fernwärme, Wasser, Telekom) verantwortlich. Die 100 % Tochtergesellschaft der Salzburg AG erwirtschaftete 2022 mit rund 750 Mitarbeiter:innen ca. 200 Mio. Euro Umsatz.

Struber baute durch seine engagierte Tätigkeit in diversen Verbänden national sowie international ein Netzwerk innerhalb der europäischen Energiebranche auf.

Seit Oktober 2023 ist Herwig Struber Vorstand der Salzburg AG.

English

As a graduate of the "Electrical Engineering - Economics" degree programme at Graz University of Technology, Herwig Struber acquired the tools for his deep understanding of technology, innovation and energy management. With the university course "Sustainable Energy Management" at the Danube University Krems, which he completed in 2005, he added a future-oriented, "green" component to his education.

In 1999, Struber started his professional career as a trainee at the former SAFE. After the merger with Salzburger Stadtwerke, he took on his first management function in 2002 as Head of Network Management and was responsible for the implementation of the liberalisation of the energy markets for the infrastructure sector. This was followed by further positions as Head of Regulatory Management, Energy Data Management & Metering. He was then given a new challenge as Head of Program Smart Metering. In 2016, Herwig Struber was appointed Managing Director of Salzburg Netz GmbH and was responsible for the electricity and gas grids as well as for the construction and operation of the grid-based infrastructure of Salzburg AG (district heating, water supply, telecommunications). In 2022, the 100% subsidiary of Salzburg AG generated a turnover of approx. 200 million euros with around 750 employees.

Struber has built up a network within the European energy sector through his dedicated activities in various national and international associations.

Since October 2023, Herwig Struber has been a member of the Management Board of Salzburg AG.